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Z obce

Radnice informuje

3

Je za námi rok plný událostí…
Jsme na konci hektického roku, během kterého jsme 
přestěhovali poštu a opravili fasádu obecního úřadu, 
zahájili dostavbu školy a školky a přitom opravili i sou-
sední stodolu, zrekonstruovali řadu cest, chodníků a dal-
ších míst v obci i okolí. Mládež dostane pod stromeček 
trailovou cyklodráhu na dálnici pod Horbaňákem a do-
končujeme také změnu č. 2 územního plánu obce. 

Tohle všechno a ještě mnoho dalších drobností by nešlo 
zvládnou bez obětavosti a nasazení všech zaměstnan-
kyň a zaměstnanců obce, členů a členek zastupitelstva 
a mnoha dalších podporovatelů či dobrovolníků. Těm 
všem patří naše velké a upřímné díky!

…a v tom dalším to nebude jiné
Příští rok budeme pokračovat v podobném tempu. V únoru 
začínáme velkou opravu ulice Lípová a pokračovat se 
bude i s dostavbou MŠ a ZŠ. Ke zklidnění dopravy a větší 
bezpečnosti by měla přispět dopravní opatření v horní 
části ulice Osvobození a provizorní přechod se snad ko-
nečně podaří vybudovat i přes hlavní tah na problematické 
křižovatce Branky a B. Němcové. Zde bude souběžně 
s tímto opatřením pokračovat i projektová příprava cel-
kové přestavby této křižovatky. Dále se budeme aktivně 
účastnit příprav území obce pro stavbu vysokorychlostní 
trati. A v parku u kaple chystáme proměnu původní 
vodárny na odpočinkové místo s kašnou.

Ostopovická knihovna získala titul 
Komunitní knihovna Jihomoravského 
kraje za rok 2024
V obecní knihovně to žilo až tak, že ve velmi silné kon-
kurenci získala ocenění Komunitní knihovna Jihomo-
ravského kraje 2024 v kategorii obcí od 1 do 3 tisíc oby-
vatel. Hlavní zásluhu na skvělém vedení knihovny mají 
Markéta Krapková a Adéla Rujzl a patří jim za to velký 
dík. Plány knihovny na příští rok nejsou o nic méně am-
biciózní a máte se skutečně na co těšit.

Změny v jízdních řádech IDS JMK
Od 15. prosince jsou v platnosti nové jízdní řády vlaků 
i autobusů. Dochází k významnému posílení vlakových 
spojů, zejména v ranní a odpolední špičce. Proto naopak 
ubude některých autobusových spojů. Původní linka 51 
bude nově jezdit pod označením 502, na trase se ale nic 
nemění. Nejvýznamnější změna pak nastává pro cestu-
jící mezi Ostopovicemi a Střelicemi. Změnila se totiž 
trasa linky 404, která bude nově vedena mezi Troub-
skem a Brnem přes Bosonohy a do Ostopovic už ne-
bude zajíždět. Spojení Ostopovice – Střelice bude nově 
zajištěno především vlakem linky S4 do zastávky Stře-
lice, dolní, ve špičkách pracovních dní až 2x za hodinu. 
Dále bude možné využít kombinaci linek 403 a 404 
s přestupem v Troubsku. U spojů linky 403 s odjezdy 

Foto: Adéle Rujzl

Studie kašny na návsi: Ateliér RAW s.r.o.

V obci to celý rok žilo
V uplynulém roce se velmi dařilo taky kultuře. Nabíd-
ku tradičních akcí doplnily nové úspěšné události jako 
Gulášfest nebo divadelní produkce v sokolovně. Máme 
už nejen Mladé, ale taky Babské hody a na obou zářily 
nové ostopovské kroje. Také knihovna opakovaně pras-
kala ve švech a přivítala řadu inspirativních osobností 
i působivých uměleckých vystoupení. Řadu úspěšných 
akcí má za sebou Klub seniorů, chovatelé nebo TJ Sokol.
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v 6:03, 6:33 a 7:03 ze zastávky Ostopovice, smyčka 
směr Omice navazuje v zastávce Troubsko, ObÚ do 
5 minut autobus linky 404 směr Střelice. Zpět ze Stře-
lic pak doporučujeme využít spoj linky 404 s odjezdem 
v 8:18 ze Střelic, kde v Troubsku bude zajištěn garan-
tovaný přípoj na autobus linky 403 směr Ostopovice. 
A pro seniory připomínáme i možnost využití Senior 
Taxi. Doufáme, že přes počáteční komplikace přinesou 
změny nakonec lepší dopravní obslužnost obce. S pří-
padnými připomínkami se však určitě na obec obracejte, 
abychom je uplatnili při další aktualizaci jízdních řádů. 

Kabelová televize ukončí 
provoz na konci příštího roku
Zastupitelstvo rozhodlo o ukončení provozu kabelové 
televize k 31. 12. 2025. Ještě celý příští rok tedy bude 
kabelová televize fungovat jako dosud. Během jara příš-
tího roku budeme detailněji informovat o podrobnos-
tech a dalších možnostech příjmu televizního signálu. 

35. výročí sametové revoluce 
jsme oslavili ve velkém stylu
Už 35 let žijeme ve svobodné a demokratické zemi a to 
je důvod k pořádné oslavě. Kromě obvyklého lampio-
nového průvodu a slavnostního setkání u pomníků obě-
tem světových válek a komunistické diktatury rozšířila 
program oslav také řada akcí v obecní knihovně. Ve spo-
lupráci s organizací Člověk v tísni proběhla filmová pro-
jekce „Z dopisů psaných přes železnou oponu“ a výstava 
historických plakátů s názvem „1989: Rok zázraků“. 
Velkou událostí se stala výstava fotografií „Česko 
mýma očima“, kterou zde osobně zahájil velvyslanec 
USA v ČR Bijan Sabet. A o proměnách, kterými prošlo 
Česko za posledních 35 let, i výzvách, které před námi 
stojí, diskutovali s rozhlasovou moderátorkou Martinou 
Maškovou bývalá mluvčí Charty 77 a veřejná ochránkyně 
práv Anna Šabatová, zakladatel Nadace Partnerství 
Miroslav Kundrata, investor a filantrop Jan Barta 
a sociolog Martin Buchtík.

Mezinárodní den půdy v knihovně
Už jste slyšeli o Mezinárodním dni půdy? Nejspíš ne 
a možná je to i proto, že 5. prosinec je tradičně spojen 
spíše s Mikulášem a čerty. My jsme si ale letos poprvé 
tento den připomněli projekcí filmu Common ground 
(česky „Společná země“), kterému předcházel semi-
nář o regenerativním zemědělství. Téma udržitelného 
hospodaření na zemědělské půdě je stále naléhavější 
a obecní radu už v příštím roce čeká výběr zemědělského 
subjektu, který bude v dalších letech hospodařit na orné 
půdě v majetku obce. Hlavním kritériem přitom bude 
to, zda zvolený způsob hospodaření povede k celkovému 
zlepšení stavu půdy na území obce. Současný stav půdy 
v okolí obce totiž není vůbec dobrý a je rozhodně co 
zlepšovat.  

Krokodýl na Bosonce a nové lavičky
Skupinu herních prvků v aleji na Bosonce doplnil další 
kousek z areálu MŠ a ZŠ, tentokrát krokodýl. Snad se 
mu ve volné krajině bude dařit a potěší nejedno lidské 
mládě. Přibyly i nové lavičky, a to nejen zde, ale také 
u lípy nad Panelkou (potomek tzv. Zpívající lípy z Telecí, 
stromu roku 2021), u 1. mostu nebo na vrcholku Přední 
hory.

Svoz odpadu přes vánoční svátky
Závěrem ještě praktická informace ke svozu odpadu. 
Svoz směsného odpadu provede společnost Sako přes 
vánoční svátky v termínech 25. 12. 2024 a 8. 1. 2025. 
Pytlový svoz plastů a papíru pak proběhne 27. 12. 2024 
a 7. 1. 2025. A sběrný dvůr bude otevřen naposledy 
v letošním roce 18. 12. 2024 a pak až 8. 1. 2025.

Přejeme vám krásně prožití vánočních svátků a mnoho 
radosti v roce 2025!

Jan Symon

Foto: Jakub Šnajdr

Foto: archiv redakce
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Z obce

Výpis usnesení ze 4. zasedání 
zastupitelstva obce ze dne 14. 11. 2024
•	 Usnesení	č.	1.1	–	4/2024

Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje za ověřo-
vatele zápisu o průběhu 4. zasedání zastupitelstva 
Igora Bílovského a Petra Vlacha.

 Hlasování: pro 12, proti 0, zdržel se 0

•	 Usnesení	č.	1.2	–	4/2024
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje upravený 
program zasedání zastupitelstva.

 Hlasování: pro 12, proti 0, zdržel se 0 

•	 Usnesení	č.	2	–	4/2024
Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí usne-
sení z jednání rady obce ze dne 16. 9., 30. 9., 1. 10., 
14. 10. a 31. 10. 2024.

 Hlasování: pro 12, proti 0, zdržel se 0 

•	 Usnesení	č.	3	–	4/2024
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje uzavření 
smlouvy o úvěru reg. č. 99049017812 se společnos-
tí Komerční banka, a. s., jejímž předmětem je přijetí 
dlouhodobého investičního úvěru ve výši 105 mil. Kč 
za účelem předfinancování dotace v rámci realizace 
projektu „Dostavba MŠ a ZŠ Ostopovice – rozšíření ka-
pacity MŠ a rozšíření kapacity ZŠ“ a spolufinancování 
tohoto projektu vč. vybavení, splatného 31.10. 2039, 
s pevnou úrokovou sazbou ve výši 3,15 % p.a. na dobu 
3 let, další podmínky dle předložené indikativní na-
bídky ze dne 10. 10. 2024. Nabídka Komerční ban-
ky, a. s., je přílohou č. 1 tohoto zápisu. Zastupitelstvo 
pověřuje starostu podpisem smlouvy o úvěru.

 Hlasování: pro 12, proti 0, zdržel se 0 

•	 Usnesení	č.	3.1	–	4/2024
Zastupitelstvo obce pověřuje finanční výbor pravi-
delnou kontrolou čerpání finančních prostředků a pl-
nění splátkového kalendáře.

 Hlasování: pro 10, proti 1, zdržel se 1

•	 Usnesení	č.	4	–	4/2024
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje dodatek 
č. 4 zřizovací listiny – viz příloha č. 2 tohoto zápisu.

 Hlasování: pro 12, proti 0, zdržel se 0 

•	 Usnesení	č.	5	–	4/2024
Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí Rozpoč-
tové opatření č. 8/2024 – viz příloha č. 3 tohoto zápisu.

 Hlasování: pro 12, proti 0, zdržel se 0 

•	 Usnesení	č.	6	–	4/2024
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje ukončení 
provozu kabelové televize k 31. 12. 2025 a pověřuje 
místostarostu projednáním s provozovatelem kabelo-
vé televize, společností 3C spol. s r. o.

 Hlasování: pro 12, proti 0, zdržel se 0 

•	 Usnesení	č.	7	–	4/2024
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje uza-
vření smlouvy o termínovaných vkladech s Ko-
merční bankou, a. s., do maximální částky vkladů 
40 000 000,- Kč, na dobu 3 měsíců s prolongací. Za-
stupitelstvo obce pověřuje starostu podpisem přísluš-
né smlouvy.

 Hlasování: pro 12, proti 0, zdržel se 0 

15. října jsme v sále knihovny 
přivítali nové občánky Ostopovic

5

Foto: Michaela Loupová

Harmonogram pytlového 
svozu v roce 2025

leden 7. 21.

únor 4. 18.

březen 4. 18.

duben 1. 15. 29.

květen 13. 27.

červen 10. 24.

červenec 8. 22.

srpen 5. 19.

září 2. 16. 30.

říjen 14. 28.

listopad 11. 25.

prosinec 9. 23.
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35. výročí Dne boje za svobodu a demokracii jsme si připomněli 
lampionovým průvodem, pietním setkáním u pomníku padlým 
a happeningem na návsi.

35. výročí Dne boje 
za svobodu a demokracii

6

Foto: archiv KUK
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DEN s MAS 
v Troubsku
Setkání plné lokálních chutí 
a zábavy pro celou rodinu

Návštěvníci všech věkových kategorií si mohli užít ak-
tivity spolků, bohatý program pro děti a objevit výrobky 
místních producentů na akci DEN s MAS, který proběhl 
19. října v Troubsku a byl pořádaný místní akční skupi-
nou MAS Bobrava.

Ochutnat mohli masné výrobky z řeznictví Kratinovi, 
potěšit se věnci a kyticemi z květinářství Luční kytice, 
zakoupit mléčné výrobky z farmy Mlsná koza nebo si 
vybrat z nabídky včelích produktů od Včelařství Kříž. 
Pro milovníky kávy a delikates byla připravena ochut-
návka od Bwindi Coffee, zatímco na sladké pochoutky 
lákaly zákusky paní Kačírkové ze Silůvek. Maminky 
s dětmi mohly nakoupit pestré softshellové oblečení od 
BuBalu.

Pro děti jsme měli připravené tvůrčí dílničky, kde si 
mohly vyrobit záložku do knihy nebo přívěsek z korál-
ků. Venkovní část programu obohatila pony školička 
U Voprásklý cobule, která s sebou přivezla nejen poní-
ky, ale i jiná zvířata.

U našich stánků jsme nabídli možnost seznámit se s čin-
ností MAS a vyzkoušet si interaktivní výukové pomůc-
ky. Velký zájem vzbudila například robotická včelka 
Bee-bot, ukázka fungování 3D tiskárny a samozřejmě 
modré balónky plněné héliem, které skončily v rukou 
mnoha nadšených dětí. V prostoru bylo možné prohléd-
nout si galerii projektů, při kterých MAS Bobrava po-
máhala nebo je organizovala.

DEN s MAS přivítal i místní spolky - Myslivecký spolek 
Výrovka a Výzkumný ústav pícninářský, který zaujal 
návštěvníky možností nahlédnout i dovnitř čmeláčího 
hnízda a dozvědět se více o životě čmeláků. Občerstve-
ní zajistil TJ Sokol Troubsko, takže si každý přišel na 
své nejen ve výběru aktivit, ale i dobrot.

V 15 hodin nás čekal vrchol kulturního programu – vy-
stoupení místního národopisného souboru Podskalák, 
který si připravil speciální představení s nejmenšími 
dětmi z Podskaláčku. Návštěvníci měli možnost spa-
třit první vystoupení všech generací dohromady, což 
dodalo celé akci výjimečný charakter a přátelskou at-
mosféru.

DEN s MAS v Troubsku potvrdil, že naše regionál-
ní akce mohou být nejen místem pro setkání, ale také 
příležitostí, jak podpořit a poznat produkty a aktivity 
místních producentů a spolků. Děkujeme všem návštěv-
níkům, prodejcům a spolkům za účast a těšíme se na 
setkání při další akci!

Tým MAS Bobrava
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Život v obci 
nás baví

Rodinné dýňobraní 
V říjnu proběhlo na nádvoří u knihovny ostopovské dýňobraní s bohatou hostinou. Lidé si mohli 
dopředu rezervovat dýni. U dlabání byli k dispozici pomocníci na instruktáž týkající se přípravy 
šablony nebo kresby na dýnia jejího následného ošetření, aby co nejdéle vydlabaná vydržela.  

8
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Život v obci

Domácí štěstí
Na Dušičky 2. listopadu k nám se svým představením Domácí štěstí zavítali Michaela Dolinová, 
Iva Hüttnerová a David Suchařípa. Plný sál sokolovny se bavil skvělou komedií ze života. Po skončení 
představení se paní Hüttnerová s úsměvem všem zájemcům podepisovala na kalendář se svými obrázky.

Všechna foto: archiv KUK
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Jako mnoho ostatních i my v těchto dnech bilancujeme, 
jaký rok naše knihovna měla. Přinesl mnoho prvních zku-
šeností a experimentů. Na jaře jsme vybavili pohodlný 
koutek v sekci pro děti, v létě pořídili posezení a sluneční-
ky do zahrady, kterou jsme otestovali i několika prosluně-
nými letními kavárnami a koncerty. Navštívilo nás mnoho 
zajímavých hostů – od Dua docentky přes spisovatelku 
Markétu Pilátovou, fotografa Libora Teplého nebo členy 
Filharmonie Brno až po velvyslance USA Bijana Sabeta. 

Jednou z nejhodnotnějších činností pro nás ale byla 
spolupráce s dalšími aktivními lidmi, spolky a institu-
cemi, kteří dělají Ostopovice Ostopovicemi. Díky nim 
jsme pořádali doprovodný program k Mladým hodům 
nabitý informacemi i živými ukázkami tradic. Rodin-
né dýňobraní se sousedskou hostinou, na které se sešla 
opravdová hojnost. Herničky pro děti a maminky. Před-
stavení školních žáků pro rodiče a na druhé straně čtení, 
exkurze a workshopy pro žáky.

Proto děkujeme MŠ a ZŠ Ostopovice, kulturní komisi, 
klubu seniorů, DFS Háječek, mateřskému centru a všem 
dobrovolníkům, kteří pro nás letos pekli nebo nám ji-
nak pomáhali. Bez pochyb vděčíme i tomuto sdílenému 
nadšení za krásný předčasný dárek pod stromeček – na 
konci listopadu jsme získali ocenění Komunitní knihov-
na Jihomoravského kraje 2024.

Za tým knihovny Adéla Rujzl

Novinky z knihovny

A co nás čeká 
v novém roce?
Celým rokem se bude vinout série přednášek 
o dějinách Ostopovicka, které dají nahlédnout 
do knihy připravované pod editorským vedením 
historiků Radany Červené a Tomáše Dvořáka 
ještě před jejím vydáním. Na první přednášku 
zveme v úterý 21. ledna. Stanislav Bárta na ní 
představí prameny ke starším dějinám Ostopo-
vicka od počátku do 16. století.

V pondělí 13. ledna k nám opět dorazí projekt 
Listování. Lukáš Hejlík, Alan Novotný a Petra 
Bučková představí Gottland, výbušnou knihu 
o naší zemi od Mariusze Szczygieła. Za organi-
zaci děkujeme kulturní komisi. Vstupenky poří-
díte v předprodeji v síti GoOut.

A tím teprve začínáme. 

Přejeme	klidný	advent	
a	těšíme	se	na	vás	mezi	knihami!

10

Foto: Adéla Rujzl
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Adventní dílna
Tradiční adventní dílna se letos za rekordního počtu účastníků uskutečnila poprvé 
v sále knihovny. V dobré náladě jsme si zde vyrobili adventní věnce a jiné vánoční dekorace. 
Velký dík patří floristce Monice Stoklasové. A my se už nyní těšíme na další dílnu, tentokrát jarní.

Všechna foto: Adéla Rujzl
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Martinské posezení 2024
V pátek 8. 11. 2024 se sešli senioři v dosti hojném počtu 
na tradičním posezení v sále Restaurace U Volejníků.

Nová hudba Blíženci z Říčan u Brna se trefila do ná-
lady a tanečního nadšení přítomných a došlo i na sólo 
pro oslavence Martina, takto majitele zařízení a šéfa ob-
sluhujícího kolektivu restaurace. S tím panovala všeo-
becná spokojenost pro rychlost a ochotu a úsměv, které 
provázely personál po celý večer.

Celková atmosféra setkání byla velice pozitivní a dává 
jakýsi příslib pro další akci, kterou bude 5. 12. 2024 mi-
kulášská nadílka.

Rudolf Fanta

Senioři si na nadílku svatého Mikuláše 
museli tentokrát chvíli počkat

... protože měl plno práce s podvečerním 
obdarováváním ostopovických dětí.

A tak vstupuje k seniorům do sálu Restaurace U Volej-
níků s andělem a ansámblem několika divokých čertů 
s velikým rykem a řinčením řetězů až před sedmou.

„Na našeho ostopovického Mikuláše se všichni moc 
těšíme, protože on snad vystudoval vysokou komedi-
antskou. Jak jiskrnou atmosféru a salvy smíchu svými 
vtipnými improvizovanými komentáři on umí vyvolat!“ 
Anděl s knihou dobrých skutků a čerti se seznamem hří-
chů přítomných seniorů v sále mu účinně sekundují.

A jak parta chodí od stolu ke stolu, tak jednotlivci nebo 
skupinky recitují připravené (i čtené) mikulášské říkan-
ky a dostávají od Mikuláše vtipné pochvaly a drobné 
mikulášské dárečky. Samotná besídka pokračuje dál, 
hudební duo Blíženci z Říčan hraje k poslechu a hlavně 
k tanci lidovky i modernu. Mezi tím vším tradičně kmi-
tá tým restaurace s občerstvením.

O přestávce pak předseda Klubu seniorů pan Viktor 
Bečka přítomné seznamuje s programem na rok 2025 
a děkuje všem za spolupráci a účast na akcích letoš-
ního roku.

Petr Dubjak

Obě foto: Petr Dubjak
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Láska
Bylo nebylo. Před dlouhou a dlouhou dobou existoval 
ostrov, na kterém žily všechny pocity člověka: Dobrá 
nálada, Smutek, Vědění, Bohatství, Pýcha a kromě růz-
ných ostatních pocitů i Láska. Jednoho dne se pocity 
dověděly, že se ostrov potopí. Každý si tedy připravil 
pro sebe loď a odplouval z ostrova. Jen Láska chtěla 
čekat do poslední chvíle. Chtěla všem pomáhat, aby se 
všechny pocity dostaly do bezpečí. Každý z pocitů již 
byl ve své lodi a ještě než se ostrov potopí, prosila i Lás-
ka ostatní o pomoc. 
 Na luxusní lodi plulo kolem Lásky Bohatství. Zepta-
la se: „Bohatství, můžeš mě vzít s sebou?“ „Ne, nemů-
žu, mám na své lodi hodně zlata a stříbra, už tady pro 
tebe není místo.“ Na krásné a přepychové lodi, která 
projížděla kolem ostrova, seděla Pýcha. „Pýcho, mů-
žeš mě vzít s sebou?“ „Já tě Lásko nemůžu vzít na loď. 
Mám tady všechno perfektní, mohla bys mi něco po-
škodit.“ Láska tedy prosila Smutek, který seděl na lodi 
sám. „Smutku, prosím, vezmi mne s sebou, budu ti dob-
rou průvodkyní.“ „Ach Lásko, já jsem tak smutný, že 
musím zůstat sám.“ Také Dobrá nálada proplula kolem 
Lásky. Ta byla sama se sebou tak spokojená, že vůbec 
neslyšela prosbu Lásky o pomoc. 
 Láska již nevěřila, že se jí podaří zachránit. Náhle 
slyší nějaký hlas: „Pojď, Lásko, já tě vezmu na svoji 
loďku a převezu tě na pevninu.“ Spatřila starce, který 
na ni mluvil. Byla tak šťastná, že jenom poděkovala, ale 
zapomněla se zeptat na starcovo jméno. Když přijeli na 
pevninu, stařec hned odešel a teprve pak si Láska uvě-
domila, že svého zachránce nezná. Zachráněné Vědění 
se procházelo okolo Lásky a ta se ho zeptala: „Vědě-
ní, můžeš mi říci, kdo mi to pomohl?“ „To byl Čas,“ 
odpovědělo Vědění. „Čas?“ divila se Láska. „Proč mi 
pomohl Čas?“ A Vědění řeklo: „Protože jenom Čas ví, 
jak důležitá je v životě Láska. Má přesah do věčnosti, 
v žádném lidském okamžiku jí není dost, nedá se ničím 
nahradit. Bloudí, a někdy se i potácí světem a hledá. 
 Takový ostrov je v každém člověku, ale záleží na 
něm, který z pocitů se snaží zachránit.“

Marie Kubová

Můj i Tvůj
Isaac Newton o Ježíši

„Sestoupil z nebe na tuto zem. Svůj královský šat 
vyměnil za oděv pozemšťana a stal se člověkem, 
abychom my mohli být dětmi Božími.
Ponížil se až do prachu země, abychom mohli 
být povýšeni k nebeskému trůnu.
Přestože byl bohatý, stal se nejchudším z lidí.
Spal v cizích jeslích, jel po moři v cizí lodičce, 
jel na cizím oslátku a byl pohřben v cizím hrobě.
Narodil se proti přírodním zákonům a vyrostl 
ve skrytosti jako služebník všech.
Neměl vyšší vzdělání tohoto světa, nenapsal jedinou 
knihu, ale do největších knihoven světa by se nevešly 
knihy, které byly napsány o něm.
Nesložil ani jednu píseň, ale svou odpouštějící láskou 
rozezvučel víc písní chvály, než všichni básníci světa.
Když byl dítětem, zneklidnil krále, když byl chlapcem, 
udivil doktory, když byl dospělý, otřásl národem 
i mocnou veleříší římskou.
Ovládal přírodní zákony, chodil po vlnách moře, 
tišil bouře, nasytil z mála tisícové zástupy, uzdravil 
bez léků, křísil mrtvé.
Nepřátelé jej nemohli přemoci, Satan jej nemohl 
zahubit, hrob ho nemohl zadržet.
Nade vším zvítězil. Svou láskou přetvořil svět.
Velcí mužové světa přišli a odešli. On, svatý jediný, 
zůstal a je navěky.

Tento Ježíš je Spasitel světa, můj Spasitel, 
chceš-li, bude i Tvůj. Pokoř se před ním, 
provolej ho za krále svého srdce a života.
Zvol si Ježíše, protože nikdo není jako On.“

Isaac Newton (1643–1727) byl anglický fyzik, matematik, 
astronom, astrolog, filozof, teolog, alchymista.

Převzato z Brněnské tiskové misie. 
Marie Kubová
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35. výročí sametové revoluce 
jsme oslavili s velvyslancem USA 
a debatou o proměnách 
občanské společnosti

Investor a filantrop Jan BartaSociolog a ředitel STEM Martin Buchtík
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Velvyslanec USA v ČR Bijan Sabet, ve volném čase vášnivý fotograf, se osobně účastnil slav-
nostního zahájení své výstavy Česko mýma očima. Následovala panelová diskuze Proměny 
české občanské společnosti po roce 89, na kterou přijali pozvání ředitel strategického rozvoje 
Nadace Partnerství Miroslav Kundrata, signatářka Charty 77 a bývalá veřejná ochránkyně 
práv Anna Šabatová, podnikatel, investor a filantrop Jan Barta a sociolog a ředitel STEM Martin 
Buchtík. Debatu moderovala Martina Mašková z Českého rozhlasu. Večer jsme pořádali 
u příležitosti oslav 35. výročí sametové revoluce.

Adéla Rujzl

Všechna foto: Jakub Šnajdr

Ředitel strategického rozvoje Nadace Partnerství 
Miroslav Kundrata

Signatářka Charty 77 a bývalá 
veřejná ochránkyně práv Anna Šabatová
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Rozsvícení vánočního stromu 

Všechna foto: Petr Dubjak
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Adventní jarmark 
v Ostopovicích
Jarmark v Ostopovicích se pořádá už několik let. Před 
16 lety se pořádal první jarmark. Pořádá se na pomoc 
Davisovi z Ugandy. Peníze, které lidé zaplatí za výrob-
ky ve stáncích, se posílají právě jemu. 12 let se jarmark 
pořádal v ostopovické sokolovně. Od covidu se pořádá 
na náměstí u kaple a rozsvícení vánočního stromu je ve 
stejný den jako jarmark. Ale stromek se rozsvěcuje už 
dlouho. Dříve, než byl jarmark! A teď trošku o životě 
Davise. Matka mu zemřela dávno a otec má epilepsii. 
Žije u své babičky a do školy chodí dva kilometry tam 
a dva kilometry zpět. Za peníze z jarmarku má školní 
uniformu, oběd a školu samotnou. Škola ho adoptovala 
v roce 2019. Ročně mu naše škola Ostopovice posílá 
12 000 na věci do jeho školy. Posílá také dopisy a škola 
mu to s radostí oplácí. Jeho dopisy jsou plny krásných 
kreseb divokých zvířat. Spojili jsme se s ním přes Bwin-
dyorphans, které pomáhá africkým dětem v nouzi. 
Tak proto se v Ostopovicích pořádá jarmark na po-
moc Davisovi.

Soňa Šenková, žákyně 5. ročníku MŠ a ZŠ Ostopovice

Co jste si na jarmarku koupili?
Černou ještěrku, hrášek, muffin, 
linecký, perníčky, klíčenku.

Zákulisí adventního 
jarmarku 2024
Už je to měsíc a nám to připadá jako týden. Někteří 
z nás se zapojují do prodeje už od roku 2022 a od té 
doby nás to pořád nepřestalo bavit. Ty dvě hodiny pro 
vás na jarmarku znamenají pro nás měsíc plánování, 
chystání, stavění a hlavně vyrábění. A to jenom proto, 
abychom pomohli Davisovi. Ale nejen to.

Stojí za tím ještě něco, bez čeho bychom to vůbec 
nemohli pořádat. A TO JSTE VY! Bez vás bychom neměli 
úplný důvod tuto akci pořádat.

Kdy, kde, kdo? Od začátku listopadu do první adventní 
neděle ve škole a kdo? No přece my! A tím nemyslíme 
my jako pátý ročník, ale celá škola, a tím myslíme i 
naše nejmenší z mateřské školy.

Jelikož jsme nejstarší, máme tu většinu věcí na starost 
a to je vlastně vše, čím se lišíme od ostatních. Tím, že 
do nás vkládají velkou důvěru.  A chtěli bychom vám 
za celou třídu poděkovat a je jedno, jestli přijdete na 
jarmark nebo ne, ale děkujeme, že jste si tohle přečetli. 
Je to takové poděkování pro vás. Tak díky! 

Ela Korotvičková a Klaudie HonzíkováPtali se: Jonáš Filo a Jáchym Horák

Co byste chtěli na 
jarmarku do příště zlepšit?
Stánek s párky v rohlíku, 

sněžení, víc jídla. 

Co vám nejvíc chutnalo?
Perníčky, káva, punč, štrůdl.

Foto: Petr Dubjak
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Z naší školy
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Stavba 
nám roste

18

Občasný hluk a občasné otřesy celé bu-
dovy. I to přináší dostavba areálu školy. 
Z oken pak můžeme koukat, co se vedle 
nás děje. 

Abychom nezůstali jen u slov, domluvili 
jsme pro žáky 4. a 5. ročníku návštěvu 
staveniště. Nedostali jsme se přímo do 
stavební jámy, ale mohli jsme sledo-
vat, jak se připravují základy. Promlu-
vili jsme se stavbyvedoucím. Zakreslili 
a popsali jsme plány budovy a jednot-
livých místností. Jsme součástí velkého 
okamžiku pro ostopovickou školu a stojí 
za to věcem rozumět.

A jak vidí stavbu naší školy žáci? Co se 
tam nyní děje? Na co se těší? A co pro 
školu dělají? Předkládáme krátké texty 
od našich čtvrťáků.

Petr Juráček

Foto: archiv MŠ a ZŠ Ostopovice
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Z naší školky

Zas přišly 
po roce Vánoce
Máme za sebou první čtvrtletí školního roku. Všechny 
děti si už navykly na režim a do školky se těší za svými 
kamarády. Kromě běžných témat týkajících se převážně 
ročního období jsme se také věnovali tradicím, jako je 
zamykání studánek nebo svátek sv. Martina. Navštívili 
jsme Šelši, Bosonku, Přední horu a oba mosty Hitlerovy 
dálnice, kde jsme plnili aktivity spojené s naším projek-
tem Místo, kde žiji. V současné chvíli se připravujeme 
na nadcházející vánoční svátky. Tvoříme výrobky na 
vánoční jarmark, učíme se společným písním a bavíme 
se nacvičováním vystoupení pro rodiče. Myšky zahrají 
pohádku O jedličce, Žabky O Sněhurce a Ježečci prožijí 
svůj Vánoční den.

Krásné svátky přejí děti a paní učitelky MŠ

19

Dozvěděla jsem se, že základy měří na výšku skoro 
150 cm. Jeřáb je vysoký skoro 25 metrů, rameno má 
50 metrů a závaží skoro 50 tun. Zajímavé je, že každý 
den se dělá něco jiného a hodně rychle. V základech 
je 107 děr hlubokých 9 metrů, potom dalších 6 děr 
hlubokých 100 metrů a studna hluboká 45 metrů.

Na stavbu vidím ze své židle.

Viděla jsem plány školy. Budou tam kruhy a půlkruhy. 
Nad stavbou se pohybuje jeřáb a hák. 

Překvapilo mě, že budeme mít vlastní halu pro sport 
i divadla a novou třídu školky Zajíčky a další třídy školy 
a výtvarnou učebnu s jídelnou. Také tam bude terasa 
a uprostřed školy poroste strom. Škola bude stejně 
vysoká jako ta naše a bude obrovská. Těším se, 
až bude hotová, protože mě zajímá, jak bude 
vypadat ve skutečnosti.

Ve stodole pořádáme výstavy, bude tam stát vánoční 
stromek, můžeme tam obědvat a pracovat, schovat 
se před slunkem i před deštěm.

Pracujeme na zahradě, hrabeme listí a chystáme 
hromady pro zvířátka. Ve stodole chystáme výstavy.
 

Barbora Žáková, Vanesa Kožik, Vojta Vlach,
 Eliška Mičková, Matěj Fanta, Matěj Fiala
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KAPR
LINECKÉ
SÝR
LOPATA
LÁSKA
KOS
ADVENT
SYN
JEŽÍŠEK
TOPOL
LES
HOKEJ
KNOT
VENKU
SOB
KYNOUT

Luštěnky 
školního 

redakčního 
kroužku

SNĚHULÁK
LYŽE
UHLÍ
JEŽÍŠ
SNÍH
BAŇKA 
SŮL
AKÁT
KÁJA
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J E Ž Í Š E K R K

V E N K U O É Y H

L N O Í K K N O T

A S Ý R C O K N O

K U Ú E U E E Y P

S R N T J V O S O

Á I D Y D P B Ř L

L O P A T A O E I

K A P R B Ý S V Á

Tajenka:
Když měsíc o Vánocích ubývá  

Vylušti si křížovku – 
znáš Ostopovice a jejich okolí?

1. Jak se jmenuje maskot ostopovické školy?
2. Které zvíře visí v průchodu Staré radnice v Brně?
3. Jaké je hlavní město ČR?
4. Jak se jmenuje bývalý majitel mlýna za dálnicí D1, 
 který byl během 2. sv. války popraven?
5. Na ulici Lípová 48 stojí dům, na kterém 
 je pamětní deska Antonína…
6. Jak se jmenuje místní vlaková zastávka?
7. Na které ulici je sběrný dvůr v Ostopovicích?
8. Kdo založil Sokol v Ostopovicích?

Tajenka: Který pták tu přes zimu zůstává? 

 

S N Í H S

N Ů E Í T

Ě D L L Á

H H Š Á K

U K Í O A

L Y Ž E K

Á V E I Ň

K Á J A A

M I L Ý B

Tajenka: Když je leden bílý, je  
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Křížovky a úkoly pro Vás vytvořili členové školního 
redakčního kroužku: Lea Dlapková, Jonáš Filo, Alžběta 
Žáková, Jakub Matějík (Sylva Filová, vedoucí kroužku)

ZIMA
SNÍH
JEŽÍŠEK
DÁRKY
STROM
OZDOBY
NOC
SILVESTR
LÁSKA
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Kresli podle šipek
1  2  3  6  6  3  2 1  
Začni na vyznačeném bodě.

O Z D O B Y R Z

A Z I M A K T I

M K A I C E S N

Y A S O P Š E M

H K N Á E Í V O

Í C R I L Ž L R

N J E Á Z E I T

S N Á T D J S S

Tajenka: Lednová 

Vybarvi obrázek 
podle teček.

Luštění pro děti
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Výstava obrazů 
„Ohnivé vozy“

Restaurace U Volejníků 
do 28. 2. 2025
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Pavel Pospíšil alias Baroch
Malíř pokojů – Malíř obrazů
Narodil se 13. června 1975 v Brně. Ve dvou letech 
prodělal těžký alergický záchvat, který přežil jen díky 
včasné pomoci, a v dětství byl kvůli tomu často hospi-
talizován. V té době měl jako jedinou radost kreslení 
a malování pohádkových krajin a betlémů podle Josefa 
Lady. V páté třídě ho kamarádi přihlásili do národní há-
zené, což byla obrovská změna nejen pro jeho zdraví. 
Později začal hrát i handball, trénovat silové a bojové 
sporty a na učňáku už soutěžil i v kulturistice.

Rok	1992 – Vyučil se strojním mechanikem v První br-
něnské strojírně. Po vyučení hledal práci, která má blíz-
ko ke kumštu, a tak nastoupil v rámování obrazů, kde 
poznal několik malířů, kteří ho ovlivnili v jeho výtvar-
ném životě. Nejvíce akademický malíř Alois Mikulka 
a lidový malíř Libor Vojkůvka.

Rok	1998 – Absolvoval soukromé hodiny a spolupráce 
s akademickým malířem, grafikem a univerzitním pe-
dagogem Leonidem Ochrymčukem a s akademickou 
malířkou Vlastou Růžičkovou.

Rok	1999 – Nastoupil do Národního divadla v Brně jako 
kulisák. V této době provozoval pouze nesoutěžně silové 
sporty. Téhož roku uspořádal první samostatnou výstavu 
v Galerii Baret, následovala výstava v kapli u sv. Anny 

a dalších osm výstav, například jedna se zajímavým pří-
během v autosalonu ve Zlíně při předvádění nového mo-
delu BMW. Průběžně bylo možné zhlédnout jeho obrazy 
v Galerii Dílo, v Galerii v Alfa pasáži, v Galerii na Zel-
ném trhu, v Galerii v IBC, v Galerii Hřebíček…

Rok	2000	– Rozšiřuje spolupráci s brněnskými expe-
rimentálními scénami, Divadlem v 7 a půl, Divadlem 
Neslyším a Divadlem Facka.
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Rok	2001 – Poznává filmového architekta Milana Popelku, 
který ho bere k výtvarné spolupráci na tvorbu scény do fil-
mu „Vaterland – lovecký deník“, který byl oceněn Českým 
lvem za nejlepší výtvarný počin ve filmu za rok 2004.

Rok	2003 – Přicházejí další práce pro Milana Popelku, 
maluje princeznu do filmové pohádky „Janek nad Janky“.

Rok	2006	– Navrhuje a maluje obal alba Auris pro hu-
dební skupinu Tara Fuki. V té době se opět vrací k aktiv-
nímu tréninku jako gólman v házené. Později založí fir-
mu Malířství Pospíšil a provádí klasické řemeslo malíře 
pokojů a na druhé straně dál maluje a vystavuje obrazy.  
V roce 2020 zakládá družstvo mini házené Wolfies a co 
se sportu týče, od roku 2023 se věnuje pouze trénování.  

Pavla jsem si prvně nedávno všiml jako brankáře jedno-
ho z oddílů národní házené ostopovického Sokola. Ale 
daleko významnější, a hlavně velmi překvapivé, bylo pro 
mne objevení jeho stylizovaných fantazijních naivistic-
kých maleb s osobitou poetikou a s humornou nadsázkou. 

Ale to jsem ještě nevěděl, že je také železniční modelář, 
který dokonce ke zhotovení svých velkoobjemových 
modelů kolejových vozidel (velikost G, 1:22,5) pou-
žívá počítačový konstrukční program včetně následné-
ho 3D tisku. Uvědomil jsem si, že Pavel je osobnost 
s širokým záběrem, účinně kloubící svoji uměleckou 

tvořivost s progresivní moderní technikou i klasickou 
řemeslnou precizností. A ještě je schopen být aktivním 
sportovcem a navíc sport také koučovat.

Potěšilo mě, že jsem jeho obrazy před pár dny uviděl i na 
výstavce v prostorách Restaurace U Volejníků. A opět 
překvapení – úplně odlišný styl! To mě vedlo k otázce: 

„Co tě vedlo k jinému provedení 
nyní vystavených obrazů?“     
„Když jsem v dětství začínal kreslit podle Lady, prove-
dení bylo jeho stylem, ale nápad jsem do toho dal svůj. 
Těch idolů jsem měl víc, jak v malování, tak ve sportu. 
Ale je třeba se od nich včas oprostit. Takže jsem si řekl, 
že ke každému výjevu budu používat techniku i styl, 
který se mi k tomu danému obrazu bude líbit.
Ovšem musí to být vždy jen můj projev a nesmí to kopí-
rovat styl ani nápad někoho jiného. Ale spíš jsem viděl, 
že někdo okopčil můj nápad :-).
Takže k lokomotivám řady 749, což je moje srdcovka, 
se mi líbil POP artový styl. A dlouho jsem přemýšlel, 
jak to udělat, aby se to nepodobalo nikomu jinému. 
To je v dnešní době těžké, všechno už bylo někdy 
namalované, nebo v hudbě složené.
To ovšem neznamená, že jsem utekl od svého pohádko-
vého hyperrealismu, jak řekl Milan Popelka. Prostě jsem 
si jen odskočil na chvilku jinam.“

Z podkladů Pavla Pospíšila sepsal Petr Dubjak
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Informace ze Sokola Ostopovice

Oddíl národní házené
Oddíl národní házení má za sebou podzimní část sezóny 
2024/2025. Podařilo se nám obsadit téměř všechny mlá-
dežnické kategorie: mladší a starší přípravku, ml. a st. 
žáky, ml. a st. žačky a družstvo dorostu. Všechna tyto 
družstva hrála soutěže jihomoravské krajského přeboru. 
Výsledkově si tradičně nejlépe vedla družstva přípra-
vek a také družstvo mladších žaček, které je po polovině 
soutěže na pěkném 2. místě. Po skončení podzimu naše 
družstva nezahálí. Všechna jsou přihlášena do zimního 
halového přeboru, který je výbornou zimní přípravou 
s možností postupu až do celorepublikového turnaje. 

Družstvo mužů již tradičně hraje 2. ligu skupiny B a po 
podzimní části soutěž vede, když prohrálo pouze na 
hřišti neoblíbeného soupeře v Chropyni.  Mužstvo se 
postupně doplňuje mladými hráči z dorostu a je nyní 
tvořeno pouze našimi odchovanci a patří k nejmladším 
v soutěži. Přesto je v herním projevu i výsledcích vi-
dět další zlepšení. Pokud hráči vydrží zdraví a budou na 
sobě dále pracovat, je reálné myslet na udržení vedoucí 

příčky i po skončení celé soutěže. Vede tam ale cesta 
jen přes tvrdou zimní přípravu, jejíž součástí budou také 
turnaje halového českého poháru a další přípravné tur-
naje. Naši mladí hráči využili také možnost účasti na ce-
lorepublikovém juniorském soustředění, které proběh-
lo jak o prázdninách, tak i po skončení podzimní části 
a bylo pro hráče a nakonec i pro oddíl velmi přínosné. 
Nejlepší hráči také v rámci možností během této sezó-
ny hostují v 1. NH Brno, kde si mohou na vlastní kůži 
osahat, co obnáší hrát nejvyšší soutěž, a získat tak další 
cenné zkušenosti.  Výsledky všech družstev a  novinky 
najdete na www.tjsokolostopovice.cz.

Při příležitosti blížícího se konce roku bych chtěl po-
děkovat všem hráčům i trenérům za čas a úsilí věnova-
né přípravě a vlastní soutěži. Také divákům, kteří nás 
v hojném počtu povzbuzují, a to i na hřištích soupeřů. 
V neposlední řadě také patří poděkování obci a spon-
zorům, bez jejichž podpory bychom nemohli takto fun-
govat.

Foto: Petr Vlach
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Oddíl stolního tenisu
Po úspěšném zvládnutí loňské sezóny, kdy se podařilo 
udržet pozice v okresních soutěžích, vstoupil ostopo-
vický pingpongový klub do sezóny nové. Její začátek 
je zatím ve znamení zlepšených výkonů mládeže, jež 
se zapojila hned do několika mužských družstev. Díky 
tomu se daří úspěšně zvládat generační obměnu při za-
chování čtveřice družstev. Nejvíce je to vidět na déčku, 
které se z poslední pozice v loňské sezóně posunulo na 
třetí místo letošní tabulky po třetině soutěže. Navíc se 
daří bodovat Matěji Kubišovi a Viktorovi Veverkovi 
i v ostatních družstvech. Stolně tenisový klub Ostopo-
vice tak i nadále pokračuje v úspěšné práci s mládeží 
a můžeme doufat, že i přes širokou nabídku jiných mož-
ností zábavy, jež se na děti valí ze všech stran, se stolní 

tenis v Ostopovicích udrží mezi atraktivními možnost-
mi, jak trávit volný čas. Všechny naše výsledky nalez-
nete na stránce www.stis.ping-pong.cz. Velká základna 
zajišťuje, že každé úterý a čtvrtek je v sokolovně plno 
a hraje se na pěti stolech. Začínají děti, které rozvíjejí 
své schopnosti i s využitím neúnavného robota, který 
jim nahazuje míčky, a poté hrají dospělí až do večerních 
hodin.

Všechny zájemce zveme na tradiční Vánoční turnaj, 
který se letos bude konat 22. 12. od 14 hodin v míst-
ní sokolovně. Turnaj je určen pro děti a neregistrované 
hráče stolního tenisu. Přijďte si mezi nás zahrát.

Petr Vlach
Tomáš Trávníček
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Díky za společně strávený čas

Školní rok nám opět pokročil. Sotva jsme otevřeli dveře 
1. září, pomalu se chystáme na Vánoce. Mohlo by se 
zdát, že čas pádí a my s ním. 

Pokud se však na chvíli každý z nás zamyslí, děje se 
každý okamžik kolem nás mnoho. A tak je tomu i v naší 
škole. Každý den je nový a plný zajímavého. V naší 
škole si toho vážíme.

Mohlo by se zdát, že stavební ruch naruší provoz ško-
ly a klidný průběh výuky. Přizpůsobili jsme se. Vstup 
novou stodolou už všichni vnímáme jako jediný správ-
ný. Občasný ruch ze stavby nám vždy připomíná, že se 
chystá něco nového, a za to stojí chvíli vydržet.

Omezena není ani výuka a společné soužití ve škole. 
A to jsou dva hlavní pilíře každé školy. Tedy nejen na-
učit žáky vědomostem, které budou potřebovat v životě. 

Ale připravit je také na život s lidmi. Připravit je na spo-
lupráci, ale i na samostatnou práci. Připravit je na pro-
sazení svých názorů, ale i naslouchání a přijetí názorů 
druhých. Připravit je na respekt a pokoru ke všemu ko-
lem sebe. Pokud se nám podaří udržet v žácích motivaci 
a chuť k poznávání sebe i okolí, je to dobrý předpoklad. 

V závěru roku děkuji především zaměstnancům naší 
školy. Na každém z nich je, aby letošní mimořádný 
školní rok byl bezpečný a bez komplikací. Díky vedení 
obce za stálou podporu.

Jeden můj nevidomý kamarád mi na můj pozdrav Rád 
tě vidím vždy odpoví: Díky za společně strávený čas. 
I my děkujeme za společně strávený čas kolem naší ško-
ly. Díky za vzájemnou podporu a důvěru.
Požehnané svátky vánoční.

Za zaměstnance školy Petr Juráček

Foto: MŠ a ZŠ Ostopovice

Ostopovický zpravodaj, č. 4/2024 | Ročník XXXIII | Ostopovice 10. 12. 2024 | Vychází čtvrtletně | Vydává Obec Ostopovice 
se sídlem U Kaple 260/5, 664 49, Ostopovice, IČO: 00282294 | Evidenční číslo MK ČR 10257 | Redakční rada: Mgr. Jaroslav 
Šebánek, Mgr. Sylva Filová, Mgr. Marie Kubová, Ing. Petr Dubjak, Mgr. Ilona Paulíková | Za obsah článků odpovídají autoři 
Distribuce zdarma | Jazykové korektury: Mgr. Libuše Dobrovodská | Grafická úprava a sazba: MgA. Alžběta Hanzlová 
Tisk: Tiskárna Helbich, a.s. | Tištěno na recyklovaném papíře | Příští číslo vyjde v březnu 2025 | Náklad 750 ks | Inzerce, články: 
zpravodaj@ostopovice.cz. | Uzávěrky nadcházejícího čísel budou 3. 3., 3. 6., 3. 9., 20. 12. 2025.

Rozšířená podoba vybraných článků a fotografií bude uveřejněna jako součást 
elektronické verze zpravodaje na internetových stránkách obce Ostopovice.  www.ostopovice.cz

http://www.ostopovice.cz/


1.-24. PROSINCE 2024
OD 1. DO 24. PROSINCE KAŽDÝ DEN OD 16:30 DO 20:00 BUDE SVÍTIT

VŽDY JEDNO VÁNOČNĚ VYZDOBENÉ OKNO S ČÍSLEM A PÍSMENKEM 
NA RŮZNÝCH MÍSTECH V OSTOPOVICÍCH.

PRO DĚTI BUDOU NACHYSTÁNY OMALOVÁNKY DOMEČKŮ, KTERÉ VYTVOŘILI 
PÁŤÁCI NAŠÍ ŠKOLY, DÁLE HRACÍ KARTY S TAJENKOU, KTEROU BUDE MOŽNÉ 

VYLUŠTIT AŽ PO NASBÍRÁNÍ VŠECH 24 PÍSMENEK.

VYPLNĚNOU HRACÍ KARTU VHOĎTĚ DO SCHRÁNKY UMÍSTĚNÉ U KAPLE, 
KAŽDÁ SPRÁVNĚ VYPLNĚNÁ TAJENKA BUDE PO NOVÉM ROCE ODMĚNĚNA.

 MATERIÁLY KE HŘE BUDOU K DISPOZICI V ŠATNĚ ŠKOLKY,  NA POŠTĚ A NA WEBOVÝCH STRÁNKÁCH OBCE.

PŘIJMĚTE NAŠE POZVÁNÍ A UDĚLEJTE SI PROCHÁZKU VÁNOČNĚ VYZDOBENÝMI
OSTOPOVICEMI. UŽIJTE SI SPOLEČNĚ STRÁVENÝ ADVENTNÍ ČAS.

ADVENTNÍ SVĚTÝLKA 
RODINNÁ PŘEDVÁNOČNÍ HRA
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